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کرات اخیر بین ایران و آمریکا در مسقط، در شرایطی   مذا
آغاز شد که تنش های سیاسی و امنیتی میان دو کشور به 
کرات  شدت افزایش یافته بود. با این حال، برگزاری این مذا
باعث کاهش نسبی سطح تنش ها شد و بار دیگر روزنه هایی 
از  ایران  هسته ای  پرونده  مسالمت آمیز  حل  به  امید  از 
طریق راهکارهای دیپلماتیک پدید آمد. آن گونه که منابع 
رسمی اعلام کرده اند، توافق میان دو طرف صرفاً محدود به 
موضوعات هسته ای بوده و هنوز سایر مسائل مورد اختلاف 
وارد دستورکار نشده است. ادامه گفت وگوها ظاهراً قرار است 
با میانجی گری عمان و در پایتخت ایتالیا در رم، دنبال شود. 
کرات از مسقط به رم نیز از منظر سیاسی  انتقال محل مذا
که این انتقال می تواند نوعی چراغ  حائز اهمیت است، چرا
که در  کشورهایی  اروپایی تلقی شود؛  کشورهای  سبز به 
جریان توافق هسته ای ۲۰۱۵ )برجام( نقشی مؤثر داشتند. 
کرات رم مسائل جدیدی مطرح خواهد شد یا  اینکه آیا در مذا
کرات مسقط دنبال می شود، هنوز مشخص  همان مسیر مذا
نیست. اما تحلیل اولیه نشان می دهد که طرفین علاقه مند 
به ادامه روندی مشابه با گفت وگوهای پیشین هستند. از 
سوی دیگر، دونالد ترامپ، رئیس جمهور فعلی ایالات متحده، 
کرات  اعلام کرده است که با مشاوران ارشد خود درباره مذا
کرات را مثبت ارزیابی  با ایران گفت وگو کرده و فضای مذا
می کند. او حتی اشاره کرده که قصد دارد در آینده ای نزدیک 
موضع رسمی خود در قبال ایران را به طور شفاف اعلام کند. 
این تحولات نشان می دهد که دولت آمریکا دست کم از نظر 
سیاسی آمادگی لازم برای رسیدن به یک توافق را دارد. در 
این میان، نباید از نقش اروپا غافل شد. هرچند نشانه هایی 
وجود دارد مبنی بر اینکه ترامپ علاقه مند است گفت وگوها را 
به صورت دوجانبه با ایران پیش ببرد و نقش اروپا را کم رنگ 
کند، اما به نظر می رسد ایران چنین رویکردی را نمی پذیرد. 
کراتی ایران بر حفظ ساختار چندجانبه مبتنی  سیاست مذا
بر گروه ۵+۱ استوار است. بر همین اساس، شاهد سفر معاون 
وزیر امور خارجه ایران به مسکو بودیم و احتمال می رود در 
ادامه، سفرهایی به چین و کشورهای اروپایی نیز انجام شود. 
این تحرکات نشان می دهد که ایران در تلاش است تمام 
کرات  طرف های مؤثر در توافق هسته ای را در جریان روند مذا
جدید قرار دهد. احتمالاً در هفته های آینده هیأتی از ایران 
راهی رم خواهد شد تا با طرف های اروپایی درباره دورنمای 
توافق و چگونگی بازگشت به تعهدات متقابل گفت وگو کند. 
از  اروپا  حذف  تحلیلگران،  برخی  تصور  برخلاف  بنابراین 
کنون  . ا کرات نه خواست ایران است و نه راهبردی مؤثر مذا
باید منتظر ماند و دید که نگاه کاخ سفید، به ویژه شخص 
کرات چه خواهد بود.  ترامپ، نسبت به نقش اروپا در آینده مذا

کرات ایران و آمریکا  میز مذا
سخــن روز

  ورود شورای امنیت 
به مراسم بزرگداشت

کبر پورجمشیدیان، در دومین نشست  علی ا
ستاد مرکزی بزرگداشت حضرت امام گفت: به 
برکت نیروهای امنیتی و مسلح کشور امسال نیز 
همانند سال های گذشته مراسم بزرگداشت 
امام خمینی در کمال امنیت و آرامش و با اقتدار 
برگزار خواهد شد. وی ادامه داد: امنیت مراسم 
سالگرد ارتحال در استان تهران، سراسر کشور و 
در حرم مطهر امام بسیار اهمیت دارد به همین 
کشور مستقیماً به این  دلیل شورای امنیت 
موضوع ورود می کند. امنیت کاروان های اعزام 
شده در خرداد ماه به تهران نیز با حساسیت 
دنبال می شود. معاون امنیتی وزارت کشور 
معاونت  امنیتی  کمیته  جلسه  اولین  گفت: 
امنیتی وزارت کشور طی ۱۰ روز آینده در تهران 
برگزار می شود و حداقل دو جلسه دیگر نیز 
برگزار می کند. مراسم بزرگداشت امسال قطعا 

در اوج اقتدار و امنیت کامل برگزار می شود. 

 دیدار موسوی خوئینی ها 
با مهدی کروبی

خانگی  حصر  رفع  خبر  اعلام  پی  در 
کروبی، دبیرکل سابق  حجت الاسلام مهدی 
حزب اعتماد ملی پس از ۱۴ سال، سیدمحمد 
موسوی خوئینی ها دبیرکل مجمع روحانیون 
کروبی با وی دیدار  مبارز با حضور در منزل 
کرد. پیش از این نیز چهره هایی  گفت وگو  و 
همچون سیدهادی خامنه ای دبیرکل مجمع 
بیات  اسدا...  آیت ا...  امام،  خط  نیروهای 
زنجانی مرجع تقلید، حجت الاسلام عبدا... 
نوری وزیر کشور دولت اول اصلاحات با حضور 
در منزل کروبی با وی دیدار و گفت وگو کرده اند. 
رفع حصر خانگی کروبی از ۲۷ اسفند انجام 
شده است و فرزند او نیز با تایید این خبر اعلام 
کرده بود مأموران قرار است از ۲۰ فروردین 
امسال منزل وی را ترک کنند. کروبی به دنبال 
جمهوری  ریاست  انتخابات  از  پس  وقایع 
سال ۱۳۸۸ و از ۲۵ بهمن سال ۱۳۸۹ در حصر 

خانگی بود. 

کرات اراده ایران و آمریکا در مذا
کبر صالحی، رئیس پیشین سازمان  علی ا
کرات ایران و آمریکا به  انرژی اتمی درباره مذا
کرات  میزبانی عمان، گفت: »فضای کلی مذا
که در رسانه های ملی و بین المللی  آن طور 
دیدیم و شنیدیم، نشان از مثبت بودن آن 
دارد. به نظرم هم جمهوری اسلامی ایران و هم 
آمریکا اراده شان بر این قرار گرفته است که این 
کرات به یک جمع بندی »مثبت« برسد،  مذا
گر غیر از این باشد، قطعا مسائل بغرنج تر  چون ا
می شود و هر چه زمان بگذرد به پیچیدگی این 
مسائل افزوده می شود و به کلافی سردرگم تر از 
گر به هر حال  وضعیت موجود تبدیل می شود. ا
تصمیماتی خلاف تدبیر و عقلانیت از طرف 
آمریکایی ها اتخاذ شود، ممکن است این شعار 

به America Last تبدیل شود.«

احتمال دیدار عراقچی با پوتین
دیمیتری پسکوف، سخنگوی کاخ ریاست 
جمهوری روسیه، کرملین در پاسخ به سوالی 
درباره احتمال دیدار عراقچی با ولادیمیر 
»در  گفت:  روسیه  رئیس جمهور  پوتین، 
صورت برنامه ریزی برای دیدار پوتین با وزیر 
امورخارجه ایران، اطلاع رسانی خواهد شد.« 
همچنین ماریا زاخارووا، سخنگوی وزارت 
امور خارجه روسیه روز گذشته گفت که این 
کشور در انتظار سفر هیات دیپلماتیک ایرانی 
به مسکو است و در جریان آن، گفت وگوهایی 
با سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه و دیگر 
مقام های ارشد روسیه انجام خواهد شد. 
پسکوف در بخش دیگری از نشست خبری 
کید کرد که در دیدار پوتین و  امروز خود تا
استیو ویتکاف، فرستاده ویژه رئیس جمهور 
ایالات متحده در امور غرب آسیا در مسکو، 
و  روسیه  جمهور  روسای  دیدار  موضوع 
آمریکا مورد بحث قرار نگرفت. پسکوف افزود: 
»تماس هایی مانند نشست پوتین و ویتکاف 
مفید و مؤثر است و به رهبران روسیه و ایالات 
متحده فرصت دریافت اطلاعات دست اول 

را می دهد.«

 رایزنی دیپلمات های 
ایران و روسیه

کاظم غریب آبادی، معاون امور حقوقی 
و بین المللی وزارت امور خارجه جمهوری 
که برای شرکت در نشست  اسلامی ایران 
گروه دوستان منشور ملل متحد به مسکو 
سفر کرده است، پیش از برگزاری این نشست 
با ورشنین واسیلیوویچ، معاون وزیر امور 
در  کرد.  گفت وگو  و  دیدار  روسیه  خارجه 
این دیدار که با حضور کاظم جلالی، سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در مسکو و در محل 
وزارت امور خارجه روسیه انجام شد، طرفین 
در خصوص آخرین وضعیت روابط و پیشبرد 
سازمان های  چارچوب  در  هماهنگی ها 
رهیافت  کردند.  نظر  تبادل  بین المللی 
چندجانبه گرایی، مقابله با یکجانبه گرایی، 
همچنین ابتکارات ارتقای صلح و امنیت 
جامعه جهانی در چارچوب گروه دوستان 
ک  منشور ملل متحد، از موضوعات به اشترا

گذاشته شده در این ملاقات بود. 

  عبدالرضا فرجی راد 
  استاد ژئوپلیتیک

خبــــر
 :  دادستان کل کشور

 قوه قضائیه یک سوم وقت مدیران را صرف
 مسائل اقتصادی کرده است

کرد: به دنبال  کشور اظهار  کل  آرمان ملی: دادستان 
نامگذاری امسال از سوی رهبری فرزانه انقلاب با عنوان 
»سرمایه گذاری برای تولید« بلافاصله دادستانی کل کشور 
که  کارگروهی برای پیگیری تحقق شعار سال تشکیل داد 
این کارگروه در دادستانی های سراسر کشور نیز تشکیل شده 
است. حجت الاسلام محمد موحدی آزاد بیان کرد: رئیس قوه 
کید و دادستان  قضائیه نیز در ۲ جلسه مهم به این موضوع تا
کل کشور را مامور تدوین برنامه ای برای تحقق شعار سال کرد. 
وی بیان کرد: چرایی و علت استقبال نکردن همدانی های 
اصیل برای سرمایه گذاری در این استان بررسی شود در 
حالی که همدان ظرفیت زیادی برای صنعتی شدن داشته 
و موقعیت این استان بهتر از سایر استان ها است. دادستان 
کل کشور افزود: مشکلات طرح شده از سوی فعالان اقتصادی 
در این نشست محصول این است که پیشتر در این باره کار 
نشده و صنعت و فعالیت اقتصادی فرهنگ نشده و علت بروز 
بخش عمده از مشکلات در نبود تجربه است. بنابراین بخشی 
از مشکلات طرح شده طبیعی است.  موحدی آزاد اظهار کرد: 
دادستانی با حضور یکی از معاونان زبده، اهل کار و فکر این 
حوزه، نمایندگان قسمت های اجرایی شامل سازمان صمت، 
اتاق بازرگانی و بخش خصوصی کارگروهی تشکیل داده و کار 
را فعال تر و هدفمند پیگیری کند. دادستان کل کشور با بیان 
اینکه مجموعه قضائی دنبال ایجاد تسهیلات برای فعالان 
اقتصادی است و قبول دارم که برای گرفتن یک مجوز در 
صورت نداشتن آشنا، بین راه، سرمایه گذار ناامید می شود 
افزود: از سرمایه گذاری یک نفر و فعالیت اقتصادی او، چندین 
خانواده بهره مند می شوند در این راستا مجموعه قضائی با 
قوت پیگیر رفع مشکلات اقتصادی است. وی گفت: حدود 
۲ دهه رهبری انقلاب شعارهای سال را با محوریت اقتصادی 
تعیین می کنند که بیانگر در اولویت بودن مسائل اقتصادی، 
معیشت مردم است. وی گفت: سیاست قوه قضائیه برخورد 
با متخلفان است، اما نباید به خاطر تخلف یک فرد، واحد 
تولیدی تعطیل، حساب ها توقیف و دستگاه های واحد 
تولیدی در قالب طلب طلبکار توقیف شود هر چند توقیف 
کید بر اینکه  سندی اشکالی ندارد. دادستان کل کشور با تا
نباید تولید تعطیل و کارگر بیکار شود تصریح کرد: این موضوع 
یک قانون است و چنانچه خلاف آن عمل شده موضوع را باید 
به دادستانی اطلاع داد. حجت الاسلام موحدی آزاد بیان کرد: 
در بسیاری از پرونده های قضائی، تسهیلات دریافتی به جای 
خرید و واردات مواد اولیه و ایجاد اشتغال صرف خرید ملک و 
طلا شده، اما در مواردی به علت بروز مشکل بانکی، پرداخت 
نکردن به موقع تسهیلات، چک تولید کننده برگشت خورده 
است. وی ادامه داد: بنا بر دستور رئیس قوه قضائیه، تولید 
کنندگانی که به واسطه نامناسب بودن شرایط بدهکار شدند و 
در بروز مشکل قصوری نداشته باید کمک کرده و نباید جریمه 
شوند یا زندان بروند. دادستان کل کشور افزود: مشکل ایجاد 
شده برای این افراد بر خلاف کسانی است که عامدانه جرم و 

تخلف انجام داده اند. 

 آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه 
استان  دانشجویان  جمع  در 
گر  ح این سوال که ا همدان، با طر
کنیم باید با چه  بخواهیم انتقاد 
که موثر واقع  ادبیاتی بیان شود 
شود؟ اظهار کرد: ما نمی خواهیم 
تضعیف کنیم بلکه به دنبال رفع 
مشکلات هستیم. حجت الاسلام 
محسنی اژه ای با اشاره به خواسته 
تبعیض  بدون  فساد  با  مبارزه 
به  گفت:  دانشجویان،  توسط 
صورت علنی دادگاه ها رسیدگی 
دادگاه  شدید  طرفدار  شود، 
که  کردم  علنی هستم و پیگیری 
مقداری  و  افتاد  اتفاق  مقداری 
هنوز نشده است. دادگاه مفاسد 
اقتصادی یا امنیتی براساس هر 
چه قانون اساسی گفته است اثر 
بیشتری دارد. تا به قانونی نرسیم 
نداشته  انتظار  قضائیه  قوه  از 
کند  عمل  قوانین  خلاف  باشید 
هنوز قانون اجازه انتشار برخی از 
دادگاه ها را نمی دهد. حق اسم 
بردن و عکس و انتشار نداریم و این 
قانون است. وی افزود: در سال ۹۷ 
که فشارهای اقتصادی و تحریم ها 
گرفته شد بعضی  زیاد شد اجازه 
دادگاه ها را علنی برگزار و انتشار 
دهیم که دو سال این اجازه داده 
شود تا سال ۹۹ ادامه یافت از آن 
به بعد اجازه نداشتیم مگر در حد 
قانون هر موردی که دادستان کل 
کشور تقاضا کردند بنده موافقت 
کردم تا انتشار پیدا کند. در حال 
حاضر قانون مانع انتشار است. 
رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه 
کنون هر موردی که دادستان کل  تا
کشور تقاضا کردند که دادگاه علنی 
کردم و امروز  باشد من موافقت 
قانون مانع از انتشار مطالب آن 
است، ادامه داد: دیوان محاسبات 
گرفته  کند تخلفی صورت  عنوان 
و جرمی بوده دستگاه قضا ورود 

گر صرفا تخلف باشد  می کند اما ا
قوه قضائیه وارد نمی شود؛ از طرفی 
هم شاید در مسائل کیفری حق با 
فرد باشد اما ممکن است دلیل و 
مدرکی وجود نداشته باشد. وی با 
اشاره به اینکه برخی از دانشجویان 
می گویند طبری تبرئه شده است، 
باید  می گویند  حرفی  گر  ا افزود: 
با دلیل باشد. به چه دلیل تبرئه 
از پرونده ها  شده است؟ بعضی 
و  می شوند  شاخه  به  شاخه  که 
گر بخواهند  تعداد زیاد می شود ا
شود  زده  کیفرخواست  یک  در 
به ضرر جامعه است. رئیس قوه 
شد  گفته  اینکه  بیان  با  قضائیه 
کمی  لحاظ  از  قضات  جذب  که 
افزایش یافته و کیفیت کم شده و 
اینکه مصاحبه ها و دوره آموزش 
را کم کرده ایم، بر افزایش کیفیت 
کید و تصریح کرد:  آزمون قضاوت تأ
در این دوره به کیفیت و نگهداری 
توجه بیشتری صورت گرفت. وی 
وکلا  از  بعضی  امروز  شد:  یادآور 
که می گیرند در  بالاترین رتبه ای 
یک پرونده وکیل دریافت می کند و 
ما نمی توانیم قضات را نگهداریم. 
اخیرا در یک پرونده داوری یک 
وکیل بالای ۵۰ میلیارد تومان حق 
داوری گرفته است. قاضی القضات 
کشور  کل  بازرسی  به  کرد:  بیان 

در این دوره گفتیم که روی چند 
جا متمرکز شوند؛ درآمدهای ما 
عمدتا ریالی و بخشی ارزی است 
و روی این بخش متمرکز شوند؛ 
و  آسیب شناسی  اینکه  ضمن 
گیرد؛ در این  اصلاح  نیز صورت 
 ۲۰۰ بخش تمرکز شده و بیش از 
مورد زمینه  فساد شناسایی شده 
که به دولت، دستگاه های نظارتی، 
از  پیشگیری  معاونت  و  مجلس 
روی  تا  شده  ارجاع  جرم  وقوع 
تصریح  وی  شوند.  متمرکز  آنها 
و  آسیب شناسی  بیش ترین  کرد: 
زمینه هایی که موجب فساد شده 
را اطلاع دادند اما آیا تمام شده 
؛ کار  است، پاسخ این است، خیر
ادامه دارد. رئیس قوه قضائیه با 
کید بر اینکه حساب فساد را باید  تا
از خطا جدا کرد، افزود: برخورد با 
فساد باید بدون تبعیض، دقیق و 
گر کارگزاری و  صریح انجام شود؛ ا
دستگاهی در این بخش اقدامی 
برخورد  شدت  به  باشد  کرده 
همچنین  اژه ای  محسنی  کنید. 
در شورای اداری استان همدان، 
گر مسئولان استان  کرد: ا اظهار 
واقعاً مسائل و ظرفیت های استان 
و  شناسایی  را  استان  شرایط  و 
اولویت بندی  و  آسیب شناسی 
یا  مسائل  از  بسیاری  کنند 

حل  مقررات  و  قوانین  همین 
قضائی  حوزه  مورد  در  می شود. 
هر استانی که سفر داشتم اعلام 
که بنده دارم  کردم هر اختیاری 
رئیس  به  است،  تفویض  قابل  و 
کل تفویض می دهم. وی با بیان 
انتخاب مدیران دقت  اینکه در 
مسائل  انتخاب  از  پس  و  کنید، 
ادامه  دهید،  تفویض  وی  به  را 
که می توان باید  داد: هر میزان 
کرد.  اختیار  تفویض  مدیران  به 
اژه ای اظهار کرد: یکی از مسائلی 
ح شده است هماهنگی و  که مطر
همدلی و تدبیر و پیگیری و روحیه 
یه  از  نترسیدن  است.  جهادی 
میدان رفتن امروز بیش از پیش 
نیاز است. رئیس قوه قضائیه با 
بیان اینکه امروز نیاز به هوشیاری، 
بیداری، تلاش و مجاهدت بیشتر 
به  امنیت  مسأله  گفت:  داریم، 
ابعاد حائز اهمیت است و  همه 
همه باید به آن توجه و دخالت 
گر  ا کرد:  خاطرنشان  وی  کنیم. 
توسعه و آرامش می خواهیم باید 
امنیت داشته باشیم آن هم امنیت 
همه جانبه. به بعضی از مسائل و 
ناهنجاری های جامعه بی تفاوت 
هستیم این در حالی که در برابر 
همه  جامعه  ناهنجاری های 
مسئول هستیم. اژه ای عنوان کرد: 
امروز باید همه دست به دست هم 
دهیم تا امنیت و آرامش جامعه 
که  کسانی  کنیم و برای  را ایجاد 
عمل نمی کنند ناچار به تشکیل به 
پرونده قضائی هستیم. رئیس قوه 
قضائیه با اشاره به مسأله اقتصاد و 
معیشت مردم، ابراز کرد: معیشت و 
اقتصاد جزو اولویت های درجه یک 
کشور است و همه باید ملتزم به 
الزامات آن باشیم. وی اظهار کرد: 
مبارزه با فساد قطعی است و مبارزه 
بدون تبعیض لازم است. اما باید 

بین خطا و فساد فرق بگذاریم. 

رئیس قوه قضائیه: 

 مبارزه با فساد قطعی است
 طرفدار شدید دادگاه های علنی هستم

کره با  امیدواریم مذا
 آمریکا به صورت 

برد - برد پایان یابد 

و   معاون اجرایی رئیس جمهور 
جمهوری  ریاست  نهاد  سرپرست 
کراتی که با  ابراز امیدواری کرد: مذا
تدبیر  و  مصلحت  و  حکمت  عزت، 
رهبر معظم انقلاب با آمریکا در حال 
انجام است؛ به صورت برد - برد با 
موفقیت به پایان برسد. محمد جعفر 
قائم پناه افزود: در آینده نه چندان 
دور ایران بزرگ در عرصه بین المللی 
کرد و  حضور بیشتری پیدا خواهد 
توسعه کشور شتاب بیشتری می گیرد 
به گونه ای که تنگناهای اقتصادی 
فعالان  برای  گشایش  و  برطرف 
اقتصادی ایجاد می شود. وی با ابراز 
امیدواری نسبت به بهبود بیش از 
پیش روابط خارجی تصریح کرد: باید 
گذشته برای  آغوشمان را بیشتر از 
گردشگران خارجی باز کنیم. معاون 
 ، اجرایی رئیس جمهور در ادامه فقر
گرانی و بیکاری را سه دشمن ملت 
دانست و گفت: امروز سرمایه گذاران، 
کارآفرینان و تجار در حال مبارزه با این 
دشمنان ملت ایران هستند و کشور 
با حضور بخش خصوصی پیشرفت 

خواهد کرد. 

ترامپ به دنبال قهرمان 
صلح شدن است 

 خبرسازی جعلی 
منافقین علیه تیم  

کره کننده مذا

 وزیر سابق اطلاعات در دیدار 
از مردم ضمن  نوروزی با جمعی 
اشاره به تحولات منطقه ای و فضای 
کید کرد: در جلسه  ، تا روانی اخیر
گذشته با برخی مقامات گفته شد 
که بوی جنگ به مشام می رسد، اما 
من گفتم جنگی در کار نخواهد بود. 
سید محمود علوی در ادامه تحلیل 
خود از رفتار سیاسی دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور آمریکا، را چنین بیان 
کرد: ترامپ به دنبال آن است که در 
صحنه سیاست بین الملل برجسته 
شود، اما نه به عنوان قهرمان جنگ؛ 
بلکه هدفش ساختن تصویری از 
خود به عنوان قهرمان صلح است. 
آنچه برخی رؤسای جمهور را ماندگار 
کرده، نقش شان در حل چالش های 

بزرگ جهانی بوده است.

 روز گذشته خبری سراسر کذب 
به نقل از منابع عمانی در برخی از 
کانت های  کانال های تلگرامی و ا
کاظم  علیه  منافقین  به  وابسته 
غریب آبادی، معاون امور حقوقی 
و بین المللی وزارت امور خارجه و 
کره کننده  یکی از اعضای تیم مذا
ایران منتشر شد. یک  هسته ای 
جست وجو در اینترنت و رسانه های 
هیچ  که  می دهد  نشان  عمانی 
خبری در این رابطه در رسانه های 
کانال  عمانی منتشر نشده و خبر 
منافقین  گروهک  به  وابسته 
گاه  آ منبع  یک  است.  ساختگی 
ح شده از اساس  گفت: ادعای مطر
ساخته و پرداخته ذهن دشمنان 
بوده و با هدف تخریب شخصیت 
انحراف  و  کشور  کره کنندگان  مذا
افکار عمومی منتشر شده است. 
پرونده  تشکیل  در  غریب آبادی 
قضائی علیه منافقین نقش مهمی 
را ایفا کرده، نقش مهم غریب آبادی 
در پیش بردن پرونده های شرارت 
این گروهک دلیل دیگری از علل 

این خبررسانی های کذب است. 

کرات ایران و آمریکا گزارش »آرمان ملی« از آخرین اخبار مذا

کرات  سفر گروسی به ایران در آستانه دور دوم مذا
کرات ایران و آمریکا در رم برگزار می شود عراقچی: دور دوم مذا

اسقایی:  احسان  ملی-  آرمان   
ایران  بین  توافق  موافقان  و  مخالفان 
را به نظر  آمریکا در تلاشند نظر خود  و 
، رسانه ها  غالب تبدیل کنند. از این منظر
کرات  کوچک ترین خبر در ارتباط با مذا
می دهند.  بازتاب  را  ایران  هسته ای 
با  ارتباط  برخی رسانه های مجازی در 
سکوت مشاور امنیت ملی آمریکا و وزیر 
کرات  خارجه ایالات متحده درباره مذا
نشر  را  تفسیرهایی  عراقچی،  ویتکاف- 
گویا جز ترامپ و ویتکاف  که  می دهند 
کسی در آمریکا خواستار توافق با تهران 
نیست. با این وجود، بلومبرگ خبر داده 
که جی دی ونس، معاون ترامپ،  است 
کرات مرحله بعد حضور خواهد  در مذا
داشت. این رسانه مدعی شده مشخص 
کرات  نیست که او نقش مستقیمی در مذا
برخی  همزمان  نه.  یا  داشت  خواهد 
رسانه ها از سفر ترامپ به رم یک روز قبل 
کرات و دیدار او با رئیس جمهور  از مذا
در  کرده اند.  را منتشر  ایتالیا خبرهایی 
آمریکا،  با  گفت وگو  مخالفان  نیز  تهران 
گرچه همانند سال ۲۰۱۵ حرارت ندارند،  ا
به  کرات  مذا که  دارند  کید  تأ مدام  اما 
جایی نخواهد رسید. سوی دیگر فعالیت 
رسانه ها در ارتباط با ایران و آمریکا، به 
طرف  دو  درخواست های  از  گمانه زنی 
بازمی گردد؛ به طوری که برخی نوشته اند 
ایران از آمریکا در نامه نگاری های خود 
که هرگونه توافق درباره  خواسته است 
پرونده هسته ای ایران، به تصویب کنگره 
آمریکا برسد تا افراد به سادگی نتوانند در 
آینده توافق احتمالی را با مانع روبه رو 
کنند. البته این اخبار تا زمانی که تأیید 
نشود، صرفاً یک گمانه زنی است، خصوصاً 
که علاقه شدیدی  اینکه دونالد ترامپ 
کردن اخبار دارد، چندان  به رسانه ای 
گفت وگوهای ایران و آمریکا نظر  درباره 
نمی دهد و احتمالا منتظر است تا تصمیم 
نهایی را بگیرد. گویی او فقط به دو حالت 
»همه چیز« و »هیچ چیز« فکر می کند. وی 
البته اخیراً گفته است با گروهی از مشاوران 
کرات ایران و آمریکا  خود در ارتباط با مذا

کرده و خیلی زود در این باره  گفت وگو 
تصمیم خواهد گرفت. گویا ترامپ اسرائیل 
کشورهای حاشیه خلیج فارس را هم  و 
گاه کرده است. جان کری،  کرات آ از مذا
یکی از خالقان برجام در تیم اوباما، درباره 
کرات نوشت: »امکان رسیدن به توافق  مذا
گسترده وجود دارد.« به عبارت دیگر او لغو 
تحریم ها و شکل گیری زمینه مناسب برای 
روابط دیپلماتیک با آمریکا را در صورت 

توافق ممکن دانسته است. 
کرات؛ بدون تروئیکا   مذا

مقر  انتقال  خبر   ، دیگر سوی  از   
گفت وگوهای تهران و واشینگتن تأیید شده 
و دور دوم این گفت وگوها که همچنان با 
میانجی گری عمان صورت می گیرد احتمالا 
در یکی از کشورهای اروپایی آغاز خواهد 
کرات  شد. نام وین، به عنوان محل مذا
بین المللی و گفت وگوهای برجام شنیده 
می شود. برخی رسانه ها وین را به عنوان 
کرات هسته ای ایران و آمریکا  پایتخت مذا
عنوان کرده اند.عراقچی وزیر خارجه ایران 
کرات ایران و آمریکا  گفت:دومین دور از مذا

در رم، پایتخت ایتالیا برگزار می شود.
 اما تکلیف اروپایی ها که یکی از طرف های 
کرات  برجام هستند و قرار است دور دوم مذا
ایران و آمریکا در اروپا برگزار شود، چه خواهد 
آنها این توان را در  شد؟ خصوصا اینکه 
گر نتوانند در نهایت  که ا خود می بینند 
تعادلی بین طرف های برجامی ایجاد کنند، 
یعنی  کنند.  استفاده  ماشه  مکانیسم  از 
پرونده ایران را به شورای حکام ارسال 
کرده و اسنپ بک را علیه تهران فعال کنند. 
آخرین دور گفت وگوهای ایران و اروپایی ها 
اسفندماه  و  قبل  هفته  چند  به  نیز 
بازمی گردد که در سطح کارشناسی برگزار 
، ظاهراً  شد. البته بر اساس برخی اخبار
کرات را ادامه  طرفین علاقه مندند این مذا
دهند. با این وجود، تا این لحظه خبری 
کرات  از اینکه قرار است اروپایی ها به مذا
هسته ای ایران و آمریکا بپیوندند وجود 
ندارد. برخی معتقدند چون ایران و آمریکا 
کره هستند، دیگر نیازی نیست  در حال مذا
اروپایی ها سهمی در توافق آینده و حتی در 

کرات داشته باشند. چرا که نقش  خود مذا
پیشین آن ها ناشی از نبود ارتباط میان 

ایران و آمریکا بود. 
 مدیرکل آژانس در ایران 

کرات بین   قبل از اینکه دور اخیر مذا
ایران و آمریکا آغاز شود، تنش بین دو طرف 
آن قدر اوج گرفته بود که رافائل گروسی، 
انس بین المللی انرژی اتمی،  مدیرکل آژ
اعلام کرد به تهران سفر می کند تا شاید 
بتواند تنش میان ایران و آمریکا را کم کند 
و اجازه ندهد طرفین به سمت درگیری 
کرات ایران و آمریکا  حرکت کنند. بعد از مذا
در مسقط، گروسی ابراز خوش بینی کرد 
که مسئله از طریق دیپلماسی حل وفصل 
کنون نیز در خبرها آمده که گروسی  شود. ا
چهارشنبه آینده به تهران سفر کرده و با 
رئیس سازمان انرژی اتمی ایران و وزیر 
امور خارجه دیدار خواهد کرد. این سفر 
می تواند منشأ تحولات مثبت باشد، تا هم 
سرنوشت برخی پرونده های باز بین ایران 
و آژانس به خوبی و بدون تنش بسته شود 
و هم ایران و آژانس برای تصمیم احتمالی 
گرفته  کرات  که قرار است در نتیجه مذا

شود، رایزنی کنند. 
 اهمیت لغو تحریم ها

در  بین الملل  روابط  کارشناس  یک 
ارتباط با گفت وگو های ایران و آمریکا اظهار 
کرات اخیر که باید آن  کرد: در جریان مذا
را نوعی گفت وگو دانست تحولاتی صورت 
می تواند  گفت وگو ها  این  است.  گرفته 
کرات آینده  دستور کار خوبی را برای مذا
به وجود آورد و تا زمانی که این گفت وگو ها 
که  داشت  امید  نمی توان  نشود  برگزار 
طرفین به سمت حل مسائل حرکت کنند. 
کید کرد: مردم ایران  حسن بهشتی پور تا
خواستار لغو تحریم ها هستند و از این 
منظر مشاهده می شود که از کوچک ترین 
گفت و گوها نیز استقبال می کنند. به نظر 
گر طرفین به این نتیجه رسیدند  می رسد ا
را تعلیق  آمریکا برخی تحریم ها  که مثلا 
شده ای  کنترل  پاسخ  نیز  ایران  و  کند 
بدهد در این صورت می توان امیدوار بود 

گفت وگو ها به لغو تحریم ها منجر شود.


